
Dopisy Církví v Tesalonice – téma druhého příchodu Ježíše Krista

Hlavní téma mezi křesťany dnes je eschatologická téma, nebo Apokalypsa. V sociálních sítech, na youtube, i facebooku 

slyšíme různé výklady na téma Parusia, („příchod“, „výskyt“) nebo druhého příchodů Ježíše Krista.  Ta téma je zvlášť 

citlivá a aktuální v současnem kontextu pandemie koronaviru. Klademe si otázky: je to definitivně konec? Máme se už 

připravovat na druhy příchod Pána Ježíše Krista?

Slyšíme 2 odlišné názory v souvislosti se současné situaci ve světě. Ty 2 názory existovali už v První Církve: 

1. Zpochybňovaní varovných znamení:

3 „Především vám chci říci, že ke konci dnů přijdou posměvači, kteří žijí, jak se jim zachce, 4  a budou se posmívat: "Kde 

je ten jeho zaslíbený příchod? Od té doby, co zesnuli otcové, všecko zůstává tak, jak to bylo od počátku stvoření ."“ 

(2Pet. 3:3-4).

Apoštol Petr hovoří o tom, že v posledních dnech bude hodně lidí, kteří se budou vysmívat varovným znamením 

posledních časů. Do konce budou zpochybňovat i samotný příchod Ježíše na Zem. 

Toto právě slyšíme dnes: 

- takových znamení už tolik bylo v historii: mor, neštovice, španělská chřipka, tyfus a další infekční nemoci;

- takových lžiproroků, kteří předpovídali příchod Ježíše, uchvácení Církve, konce světa už jsme slyšeli hodně.

- Co je s tím slibem o jeho příchodu? všechno zůstává, jak to bylo od počátku stvoření.

Takovou to skupinu lidi Petr označuje jako „posměvači“, kteří zpochybňují Boží zaslíbeni o příchodu Pána Ježíše Krista. 

2. Koronavirus – je určitě poslední znamení před příchodem Ježíše Krista.

I Sbor v Tesalonice.

Abychom lépe porozuměli  jak se sbory vyrovnávali s podobnými otázkami obrátíme se k Písmu a podíváme se na sbor 

v Tesalonice. Tesalonika byla hlavním městem Římské province Macedonii. Dnes to město známe jako Saloniki. Sbor 

v Tesalonice byl založen Pavlem, kdy on spolu se Silasem i Timotejem navštívili toto město (Sk. 17:1-9). Čteme, že 

uvěřili nekteři Žide, „veliké množství bohabojných Řeků i nemálo předních žen.“

Od začátku sbor v Tesalonice procházel pronásledováním. O tom píše Pavel:

- 1Tes. 1:6: „A vy jste následovali náš i Pánův příklad; přes mnohá soužení jste přijali Slovo s radostí Ducha 

svatého“. 

- 1Tes. 2:14: „Vytrpěli jste stejné věci od svých vlastních krajanů jako církve v Judsku od židů.“

- Sbor v Tesalonice vznikal pod ostrými útoky ze strany Židů. Sbor v Tesalonice zažíval souženi a pronásledovaní, 

prožívali těžké období. Možná tu tradici Církev zdědila od Židů, kteří čekali až přijde Mesiáš a vysvobodí je 

z utrpení a utlačovaní. Lidé se ptají, potřebuji vysvětleni… 

Zřejmě jako reakce na to, co prožívali křesťane, sbor v Tesalonice dostal nějaký dopis, který je zmátl ještě víc. Co to byla

za zprava, která tak znepokojila cely sbor? 

- Zprava o příchodu Ježíše Krista: „Už přichází den Páně,“ „Pán Ježíš už přichází“. 

- Jak byste zareagovaly, kdyby dostali zprávu, že Ježíš už přichází? Těšili byste, báli se by, prožívali nejistotu?

- V každém případě bychom vypadli z normálního, běžného rytmu života a hledali vysvětlení. 

II. Druhý přichod Ježíše Krista

Apoštol Pavel reaguje na to tak, že píše sboru v Tesalonice a vysvětluje eschatologickou temu, otázku příchodu Ježíše 

Krista:

- První tvrzeni Pavla: „Toto vám říkáme podle slova Páně…, Máme pro vás slovo od Pána“ (1Tes. 4:15). Je 

důležitá apoštolská autorita, to není nejaká nahrávka na Youtube, nebo post na facebooku. To, co vám 

řekneme má nejvyšší autoritu. Je to jako by sám Pán Ježíš mluvil vám tato slova.

- Druhé tvrzení Pavla: „Není nutné, bratří, psát vám něco o době a hodině.“ (1Tes. 5:1)



Dnes můžeme pozorovat tolik lidi, především křesťanů, kteří říkají „je nutné“ psát, vyjadřovat, nahrávat videa „o době 

a hodině“. Kladu si otázku: je to opravdu posláním Církve? Ano, je třeba sledovat, jak se vyvíjí události na světové 

areně, předpokládat co by to mohlo znamenat.  Není to vůbec snadno všechny ty obrazy vysvětlit. Daniel, když viděl 

viděni o posledních dnech vyjadřuje, jak to prožíval:

- „Já Daniel jsem tehdy klesl vyčerpáním a dlouhé dny jsem stonal, než jsem mohl znovu vstát a věnovat se 

službě králi. I nadále jsem však byl tím viděním otřesen a nemohl je pochopit.“ (Dan. 8:27).  

- Apoštol Jan, který napsal knihu Zjeveni nemohl pochopit vidění, a Anděl mu to musel vysvětlovat. 

Na jednou stranu, tato vidění jsou součástí Božího slova, a proto také vyžaduji vyklad. 

Na druhou stranu, je třeba uvědomit si že pokud Daniel, Boží muž, moudry člověk, první příjemce těchto vidění nemohl

je pochopit, my také musíme být velmi opatrní a obezřetní, když nám někdo nabízí vyklad těchto vidění a obrazů. Muže

to tak byt, ale nemusí. 

- Třetí tvrzeni Pavla: „Pokud jde o příchod Pána Ježíše, kolem něhož budeme shromážděni, prosíme vás, bratří,

2  abyste se nedali snadno vyvést z rovnováhy nebo vylekat nějakým projevem ducha nebo řečí či listem, 

domněle pocházejícím od nás, jako by den Páně měl už nastat.

3  Žádným způsobem se nedejte od nikoho oklamat, protože nenastane, dokud nedojde ke vzpouře proti Bohu 

a neobjeví se člověk nepravosti, Syn zatracení. (2Tes. 1-3).

Dnes dostáváme e-maily, odkazy na youtube, zprávy, které mohou nás taky tak snadno vyvést z rovnováhy.  

Slyšíme různé výklady Písma ohledně druhého příchodu Ježíše Krista, proroctví atd. (Ježíš přijde v 2028-7 let pro 

Žide – konec pro pohane v 2021).

IV. Povzbuzujte, potěšujte 

Jak teda máme žit ve světle druhého příchodu našeho Pána Ježíše Krista?

Klíčovým slovem Pavla sboru v Tesalonice v kontextu téma Parusia je slovo – povzbuzeni – parakaleite. 5 krát je 

použité toto slovo a 3 v kontextu druhého příchodu Ježíše Krista.  Parakletos – Duch svatý – Utěšitel.  Působení Ducha 

svatého – povzbuzovat a potěšovat (v určitých případech varovat) ale nikoliv zastrašovat:  

- 17   My živí budeme spolu s nimi uchváceni do oblak vstříc Pánu; potom už budeme s Pánem navždycky. 18 

Povzbuzujte   (  parakaleite  ) se navzájem těmito slovy  . (1Tes. 4:17-18).

- Vyzýváme (  parakaleite  )   vás, bratři… těšte malomyslné, podporujte slabé a se všemi mějte trpělivost. 

(1Tes.5:14).

V. Evangelium v kontextu druhého příchodu Ježíše Krista

Ok, je to skvěla perspektiva, ale… co, když nebudu hoden, co když propásnu příchod Ježíše Krista: 

- 8 My však, kteří patříme dni, buďme střízliví, oblecme si víru a lásku jako pancíř a naději na spásu jako přílbu.

9 Vždyť Bůh nás neurčil k tomu, abychom propadli jeho hněvu, nýbrž abychom došli spásy skrze našeho Pána 

Ježíše Krista. 10 On zemřel za nás, abychom my, ať živí či zemřelí, žili spolu s ním. 11 Proto se navzájem 

povzbuzujte   (  parakaleite  ) a buďte jeden druhému oporou  , jak to již činíte. (1Tes. 5:8-11)

Povzbuzujte se navzájem Evangeliem – tak snadno zapomenout na vyznám Evangelia v době krize. Evangelium, Dobrá 

Správa je velmi relevantní v kontextu druhého příchodu Ježíše Krista :

-Povzbuzujte že „Bůh nás neurčil k tomu, abychom propadli jeho hněvu“;

-Povzbuzujte, že Bůh nás určil k tomu abychom „došli spásy skrze našeho Pána Ježíše Krista“;

-Povzbuzujte tím, že Ježíš „zamřel za nás, abychom my, ať živí či zemřelí, žili spolu s ním“.

-Máme naději - V té době jste byli bez Krista, oddělení od společnosti Izraele, cizí pokud jde o smlouvy 

zaslíbení, bez naděje a bez Boha na světě. 13Nyní jste ale v Kristu Ježíši! (Ef. 2:12).

Co nás oddělí od Kristovy lásky? Snad soužení, úzkost nebo pronásledování, hlad, nahota, nebezpečí nebo meč? Jsem si 

jist, že smrt ani život, věci přítomné ani budoucí, žádná moc… nás nemůže oddělit od Boží lásky v Kristu Ježíši, našem 

Pánu! (Řím. 8:35-39). 
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